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Příští svoz separovaného 
odpadu a bioodpadu:
Pondělí: 17.10.2016
Pondělí: 31.10.2016

SVOZ BIOODPADU VE VELKÉM ŠENOVĚ
Svoz bioodpadu ve Velkém Šenově je prováděn od dubna do října. Zname-
ná to tedy, že poslední den svozu v  roce 2016 bude proveden v  pondělí dne 
31.10.2016. Ti, kteří mají popelnici na bioodpad, si ji ponechají. První svoz 
bioodpadu v  roce 2017 bude ve Velkém Šenově proveden první sudé pondělí 
v dubnu. O termínech svozu Vás budeme dále informovat v dalších číslech Še-
novských novin.

SVOZ SMĚSNÉHO KOMUNÁLNÍHO ODPADU
Svoz směsného komunálního odpadu pro kombinované známky (žluté) bude 
každý týden prováděn od 1. listopadu 2016 – zimní topná sezóna.

Každým rokem stoupají náklady na shromažďování, sběr, přepravu, třídění, vy-
užívání a odstraňování komunálních odpadů. V roce 2009 byly skutečné nákla-
dy na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu (směstného komunálního 
odpadu) 1.140.000,- Kč, počet poplatníků 2157, náklad na jednoho poplatníka 
tak činil 528,50 Kč. Od 1. 1. 2011 schválena Zastupitelstvem města Velký Šenov 
sazba poplatku, za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů, ve výši 480,- Kč na poplatníka 
a rok. Sazba poplatku zůstala nezměněna do dnešního dne. Zato náklady stou-
pají. V roce 2014 byly náklady na sběr a svoz směstného komunálního odpadu 
1.244.835,-  Kč, v  roce 2015 1.589.868,-  Kč. Bohužel stoupá i množství směst-
ného komunálního odpadu, v roce 2014 to bylo 462 t, v roce 2015 celkem 468 t 
a za 1. pololetí letošního roku již 242 t. 
Od 1. 2. 2015 zaveden systém identifikovaného třídění plastů, papíru, nápojo-
vých kartonů, drobných kovů a drobného elektroodpadu. Vytříděný odpad je 
v plastových pytlích s nalepeným čarovým kódem poplatníka odkládán  na svo-
zovou trasu. Svoz každé sudé pondělí. Za každý vytříděný kilogram poskytnuta 
poplatníkovi úleva dle Obecně závazné vyhlášky č. 1/2016. Do systému identifi-
kovaného třídění se zapojilo 141 poplatníků (rodin). K předpokládanému snížení 
množství směsjednného komunálního odpadu nedošlo, naopak, množství kaž-
dým rokem, sice mírně, ale stoupá. 

Pokud ke směsnému komunálnímu odpadu přičteme náklady na velkoobje-
mový, nebezpečný, biologicky rozložitelný odpad, dostaneme ještě vyšší čísla. 
V roce 2014 celkové náklady (včetně DPH) na shromažďování, sběr, přepravu, tří-
dění, využívání a odstraňování komunálních odpadů byly 1.979.000,- Kč, celkové 
příjmy, skládající se z příjmů od občanů (poplatky), z příjmů od rekreantů, z pří-
jmů od podnikatelů, z příjmů od AOS EKO KOM a.s., z prodeje druhotných surovin, 
byly 1.061.000,- Kč. Celkový náklad na 1 obyvatele města 1.015,-  Kč. V roce 2015 
celkové náklady 2.221.776,- Kč, celkové příjmy 1.068.521,- Kč. Celkový náklad 
na 1 obyvatele města 1.139,-  Kč. Sazba poplatku na občana a rok 480,- Kč (dru-
há nejnižší ve Šluknovském výběžku). Náklady hrazené z rozpočtu města v roce 
2015 činily 1.153.255,- Kč. V letošním roce budou ještě o něco vyšší. Tento stav 
je do budoucna neudržitelný. Intenzivně hledáme možnosti jak snížit náklady, či 
případně navýšit příjmy.  Se zvoleným řešením Vás seznámíme v příštím čísle ŠN. 
Může pomoci i každý z Vás, pokud budete intenzivně třídit. Snížením množství 
směsného komunálního odpadu dojde ke snížení nákladů a zároveň navýšíme 
množství prodaných druhotných surovin a tím dojde k navýšení příjmů. 

Vladimír Vykoukal, starosta města   

Sběrný dvůr otevřen
Adresa: Šluknovská 46, 407 78, Velký Šenov
Středa:  19.10.2016 od 13:00 - 16:00 hod.
Sobota: 22.10.2016 od   8:30 - 11:30 hod.
Středa:  02.11.2016 od 13:00 - 16:00 hod.
Sobota: 05.11.2016 od   8:30 - 11:30 hod.

ODPADY V OBCI Několik čísel o odpadech
v našem městě
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STÁLE ČASTĚJŠÍ PŘÍPADY VOLNĚ 
POBÍHAJÍCÍCH PSŮ V NAŠÍ OBCI
Na základě opakovaných stížností občanů města Velký Šenov 
upozorňujeme vlastníky či chovatele psů, že jsou povinni   
zabezpečit své mazlíčky proti volnému pohybu na veřejném 
prostranství. Psi nesmí být bez dozoru svého pána (tím je porušen 
zákon č. 246/1992 Sb., na ochranu zvířat proti týrání) a musí být na 
vodítku či s náhubkem. Při volném pohybu psa se majitel 
dopouští přestupku, za což mu hrozí pokuta, porušuje Obecně 
závaznou vyhlášku města. V případě opakování pobíhání psa bez 
pána, budou informovány správní orgány na ochranu zvířat – 
Krajská veterinární správa se sídlem v Ústí nad Labem, pracoviště 
Děčín. V případě toulání psů či napadení občanů nebo způsobení 
jiné škody psem, který unikl ze zájmového chovu, bude věc řešena 
s Policií ČR  a dalšími orgány činnými v trestním řízení.

Vážení občané,
protože údajně není hlášení rozhlasu ze všech míst na 
území města Velký Šenov srozumitelné, je zde (už zhru-
ba rok) pro každého z Vás možnost, aby veškerá hlášení 
městského rozhlasu chodila SMS zprávou přímo do Vaše-
ho mobilního telefonu. Kdo má zájem o tuto bezplatnou 
službu, nechť své telefonní číslo zanechá 
na podatelně městského úřadu ve Velkém Šenově.
Aktuální hlášení rozhlasu ve Velkém Šenově je v textové 
podobě rovněž i na webových stránkách města.
V případě nefunkčnosti některého z umístěných rozhlasů 
Vás žádáme o nahlášení poruchy na městském úřadě 
ve Velkém Šenově.

Dne 22.10.2016 uplynou 4 
roky, co nás opustil náš milo-
vaný LUKÁŠEK KNAP.
S láskou stále vzpomínáme. 

Dne 15.10.2016 to budou 3 roky, co 
nás opustila po těžké nemoci paní 
Slávka Sypecká. Kdo jste ji znali, 
vzpomeňte s  námi. Děkujeme 
manžel a děti s rodinami.

Každý z nás rád něco udělá pro sebe, ale najdou se i lidé, kteří rádi něco udělají i pro druhé. To se takhle jednou v sobotu sešlo pár 
lidiček a řeklo si, bylo by moc fajn sehnat peníze a udělat plot u hřiště v Sandriku. Slovo dalo slovo a rozjelo se to, co je třeba. Našlo se 
mnoho sponzorů i Město přidalo na dětské komponenty.  A to nejdůležitější. Našlo se i mnoho nových brigádníků. Chceme poděkovat 

panu Pavlovi Margalovi, Josefu Bílému, Pepovi Mikovi, Robertovi Klofáčovi, Robertovi Vlkovi, Kamilovi Havlíčkovi, Františkovi Janebovi, 
Milošovi Margalovi, Robinovi Bílému.  Věříme, že další část města prokoukne a bude sloužit ku prospěchu nám všem. Ještě je před námi 

kus práce, ale všechno se dá. 
Děkujeme zejména hlavně také všem sponzorům, 

kteří na tento plot přispěli:
ProProjekt s.r.o., Ing. Ivan Hálek, Václav Tovara, AVE odpadové hospodářství s.r.o., KYSTRA s.r.o., SAMAT spol. s.r.o., 

Milan Veselý, Kalivoda DC, Ing. Petr Honskus a další.

Majitel psa by měl dbát na čistotu svého okolí, na extre-
menty lze použít pytlíky.

Zároveň Vás upozorňujeme na povinnost mít psy řádně očkované 
dle veterinárního zákona, v případě porušení hrozí pokuta.

Každý majitel psa má povinnost platit místní poplatek dle vyhláš-
ky, za psa je poplatek ročně 200 Kč, důchodci platí 100 Kč za rok. 
Pes je opatřen známkou, jednou za rok do obce přijede veterinář, 
který očkuje za úplatu proti vzteklině.

Město Velký Šenov provádí odchyt volně pobíhajících psů na ve-
řejném prostranství, tito psi jsou umísťováni do záchytného kotce 
města. Majitel psa je povinen zaplatit odchyt, umístění i stravu 
psa. V případě, že není dohledán majitel psa, pes putuje do psího 
útulku.

VZPOMÍNKY SMS ZPRÁVY

LIDÉ SOBĚ
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NABÍDKA POZEMKŮ K VÝSTAVBĚ RD 
V LOKALITĚ  „BRTNICKÁ“
Město Velký Šenov nabízí k prodeji stavební pozemky k individuální výstavbě RD. 
Parcely navazují na stávající zástavbu RD v obci a nacházejí se v klidné lokalitě.

cena stavebních pozemků je 1,- Kč/m2 zastavěné plochy, další m2 x 
20,- Kč/m2

jedná se o 3 parcely (dle GP č. 318-280/2012 ze dne 4.12.2012) od 1374 m2 
do 1568 m2:

p.p.č. 790/6, trvalý travní porost o výměře 1466 m2
p.p.č. 790/7, trvalý travní porost o výměře 1374 m2
p.p.č. 790/8, trvalý travní porost o výměře 1568 m2
vše v kat. území Staré Hraběcí a obci Velký Šenov.

Bližší informace obdržíte na Městském úřadě Velký Šenov, tel. 412 391 381, 
e-mail: stavebni@velkysenov.cz.

FOTOSOUTĚŽ STROM
Kulturní komise a kulturní centrum vyhlašuje spolu se základní 
školou fotosoutěž na téma STROM. Foťte krásy ve svém okolí. Uzá-
věrka soutěže je do 30. 11. 2016.
Fotografie se odevzdávají paní Duškové v  elektronické podobě 
v průběhu listopadu. Nejvíce 4 fotografie.

FOTOSOUTĚŽ ZVÍŘATA
Kulturní komise a kulturní centrum vyhlašuje spolu se základní 
školou fotosoutěž na téma ZVÍŘATA. Foťte  vše, co se vám líbí. Uzá-
věrka soutěže je do 30. 01. 2017.
Fotografie se odevzdávají paní Duškové v  elektronické podobě 
v průběhu ledna 2017. Nejvíce 4 fotografie.

V sobotu uprostřed deštivého víkendu se konal motivační závod na začátku škol-
ního roku pro děti, které navštěvují rybářský kroužek ve Velkém Šenově 
a ve Šluknově. 
           Závod se konal ve Šluknově na rybníku Pazderák v době od 8 do 12 hodin
a teď to co bylo rozhodující, po celou dobu závodu nepadla ani kapka deště
a tak si to všichni mohli pořádně užít. Tento závod se lišil od jiných v mnoha smě-
rech. Nešlo o prestiž družstev ani závodníků, ale každý si chtěl na sklonku sezóny 
zachytat a také si ověřit zdokonalení svých dovedností v porovnání s rybařinou 
na začátku sezony. Většina mladých rybářů měla své osobní trenéry a technické 
zázemí v podobě svých rodičů, sourozenců nebo kamarádů.
Ryby skvěle braly, rozhodčí byli nositeli skvělé nálady a často také zdrojem 
osvědčených rad a postupů pro ty méně zkušené. Na chalupě jsme měli příjem-
né zázemí vytvořené ochotnými dospěláky, za což i jim patří velké poděkování. 
Každý účastník závodu si odnesl hodnotnou cenu, dle výběru. Toto bylo možné 
díky dotaci, kterou jsme získali od olympijského výboru.
Závod se všem líbil a bylo hned dohodnuto, že se tyto podzimní motivační zá-
vody stanou tradicí.
   Doležal Jaroslav, Borovka Antonín

PODZIMNÍ ZÁVOD
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KLINIKA ITIBO
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Co to vůbec je klinika ITIBO?

ITIBO je humanitárně rozvojový projekt zdravotnického zařízení pod záštitou nevládní humanitární organizace Adra, o.p.s. v jiho-západ-
ní části Keni.
       Projekt je zaměřený na poskytování zdravotní péče lidem ze širokého okolí, zvyšování kvality zdravotnické starostlivosti, edukace 
zdravotnického personálu.
       Financování projektu je zabezpečeno sponzorskými dary, díky kterým již bylo umožněno zrekonstruování zchátralých ambulancí, 
laboratoře, jako i vybudování nových částí  -  zubní ambulance, porodnice, jednotka intenzivní péče, či zdokonalení diagnostiky pomo-
cí USG, EKG.
       Na základě spolupráce s českými lékaři a lékařskými fakultami se do činnosti zapojuje množství lékařů či mediků z České republiky.
I díky této spolupráci  v ITIBU ošetři kolem 9 tisíc pacientů ročně s různým typem zranění, v porodnici se narodí stovky dětí, zajišťují i pre-
ventivní stomatologickou péči.
       V sobotu 24. 09. 2016 se od 1700 hodin v KC kino ve Velkém Šenově konalo vyprávění medika pana Josefa Borovky o jeho působení 
na klinice ITIBO.
       Od chvíle, kdy pan J.Borovka začal vyprávět, bylo v sále naprosté ticho, neboť zážitky, které jsme slyšeli, byly pro nás naprosto nepřed-
stavitelné. Lidé, kteří tam žijí, trpí bídou, nemocemi, nemají základní vychování natož pak vzdělání a co je asi nejhorší, nemají možnost 
žít lépe. Bída, která tam je, je pro nás absolutně nepředstavitelná. Pokud dětem umřou rodiče, NIKDO se o děti nepostará, oni se pak snaží 
alespoň někde na smetišti sehnat něco k jídlu, mnohdy třeba přímo před nimi leží  mrtvá těla, většinou pak fetují a umírají ještě jako děti.
       Léčba v této zemi je také pro lékaře a mediky velmi obtížná, neboť chybí spousta přístrojů a léků. Rozhodování, jakou léčbu nasadit 
pacientovi, je dost obtížné, musí se hodně vymýšlet a přemýšlet, jak pacientovi pomoci, ale zároveň neplýtvat léky a různými testy, 
aby také zbylo na ostatní pacienty. Jedním z největších problémů je v zemi HIV.
       Při malé pauze jsme mohli ochutnat čaj přímo z Keni, ke kterému bylo připraveno i něco dobrého na zub. Celé vyprávění bylo velice 
zajímavé a velmi přínosné do dalšího života, člověk si při představě, jak tam žijí, alespoň uvědomí, jak my se ve srovnání s nimi máme 
dobře. Ten, kdo se nezúčastnil, přišel o naprosto famózní vyprávění. Touto cestou bych chtěla poděkovat panu Josefu Borovkovi za vy-
právění o Keni. Věřím, že se brzy setkáme na nějakém dalším, třeba znovu o KLINICE ITIBO, jak již pan J. Borovka zmínil, nebyla to jeho 
poslední cesta právě do KLINIKY ITIBO. Přejeme Vám hodně pracovních úspěchů a děkujeme, že jste odhodlaný takto pomáhat druhým.

Lucie Prokopová
KC města Velký Šenov
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HASIČI
1.9.2016 začal školní rok a pro mladé hasiče soutěže Pla-
men 2017. Mladí hasiči se sešli v pátek 2.9.2016 a hned 
mezi sebou přivítali 5 nových členů. Je hezké, že mezi nás 
přišli a doufejme, že přijdou další. Hned ten den jsme 
se připravovali na soutěž ve štafetě 4x60 m a požárním 
útoku v  Království, kterou pořádá SDH Šluknov a SDH 
Království. Jelikož nám nastal posun ve věku tzn., že do 
starších postoupilo 5 z mladší kategorie, mezi mladší na-
stoupilo 6 z přípravky a do přípravky nastoupilo 5 nových 
začátečníků, děti se snažily a těšily na soutěž. Bohužel 
byl opět problém s  řidičem AVIE na odvoz. Nakonec se 
těsně před soutěží jeden ozval a jelo se. Také s dětmi byl 
problém. Čtyři nám odřekli pro nemoc  a tak se muselo 
kombinovat. Dopadlo to dobře. Přípravka vyhrála, mladší 
bohužel na 8. místě a starší vyhráli a získali putovní po-
hár, což je veliký úspěch. Nyní se budeme připravovat na 
další soutěž, která proběhne dne 24.9.2016 
ve Varnsdorfu, v požárním útoku, kde chceme také uspět. 
Pak nás čeká ještě závod v  Dolní Poustevně a poslední 
soutěž v požárním útoku v Rybništi. Závěrem bych chtěl 
poděkovat vedoucím, pomocníkům z řad dorostenců
a hlavně rodičům, kteří nám pomáhají s odvozem dětí na 
soutěže.   

ŠENOVÁČEK SLAVÍ PADESÁTINY
V září oslavil pěvecký sbor Šenováček významné jubileum – 50 
let od svého založení. Pod vedením paní Ludviky Millerové vznikl 
roku 1966 nejprve jako pěvecko-recitační kroužek, který od roku 
1991 nese jméno Šenováček. Roku 1994 se sbormistryní stala 
Mgr. Iveta Vondráčková, za svobodna Millerová. Jak se říká, jablko 
nepadá daleko od stromu.  Sbor se svou činností podílí na kul-
turním životě města i širokého okolí. Pravidelně pořádá koncerty 
nejen ve Šluknovském výběžku, ale i v cizině, např. v Polsku, v Ně-
mecku, v letech 1995 a 1998 navštívil Itálii, vystupoval i v Anglii, 
ve Skotsku a ve Francii. Již tradicí se staly společné koncerty 
se sborem Tyršovské zvonky. Repertoár Šenováčku je velice 
rozmanitý. Kromě lidových písní, spirituálů zařazuje do svého 
vystoupení písně z minulosti až po současné autory. Sbor zpívá 
česky, anglicky, polsky, německy a latinsky.  Ať jsou to skladby 
v  jakémkoli jazyce, vždy jde o koncerty na vysoké úrovni. Pro 
posluchače je to pokaždé neopakovatelný zážitek, který přináší 
radost a pohodu. O historii i současnosti pěveckého sboru Šeno-
váček bychom mohli napsat spoustu stran, ale největší zásluhu 
na tom, že sbor tak dobře funguje, má paní Ludvika Millerová. 
Jen ona by mohla vyprávět, kolik času, energie, úsilí a práce stojí 
za těmito úspěchy. Bez její obětavosti a síle podmanit si dětské 
srdce a přivést ho k  hudbě by Šenováček nikdy nebyl tam, kde 
je nyní. Připomeňme také ocenění, které získala paní Millerová 
v Polsku – titul Čestný občan města Lwówka Śl., za dlouholetou 
spolupráci. Na závěr popřejme paní Millerové mnoho sil a radosti 
z další práce, Šenováčku hodně úspěchů a spokojených diváků. 
Děkujeme Vám.
  J. Otmarová

Ludvika Millerová s dcerou
 Ivetou Vondráčkovou

ŠENOVÁČEK PŘIJÍMÁ
NOVÉ ČLENY

Dětský pěvecký sbor Šenováček přijímá v září a říjnu 2016 
nové členy. Případné dotazy na tel.: 721 153 129.

PODĚKOVÁNÍ
Tímto bych chtěla poděkovat panu Mgr. Borovkovi za nalezení mé 

ztracené peněženky. Děkuje Veronika Šimanovská.
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KOMISE A VÝBORY
Radou města Velký Šenov byly zřízeny jako iniciativní a po-
radní orgány tyto komise:

Komise VaŽP,M
Předseda: Oldřich Kratochvíl
Ostatní členové: Robert Klofáč, Radek Kubera, Otakar 
Ježek, Ing. Jana Zemánková

Bytová Komise
Předseda: František Goth
Ostatní členové: Radek Závršan, Eva Záhorková, Ladi-
slav Cína, Eva Pažoutová

Sociální komise
Předseda: Mgr. Zdeňka Doležalová
Ostatní členové: Dagmar Endálová, Petr Trenk, Oldřiška 
Maazová, David Ferko

Kulturně - sportovní komise
Předseda: Zdeňka Dušková
Ostatní členové: Lucie Prokopová, Michael Zeller, Jana 
Frusová, Jiří Nozar

SPOZ (Sdružení pro občanské záležitosti)
Předseda: Iveta Borovková
Ostatní členové: Margit Dvořáčková, Helga Bernartová, 
Světla Pánková, Věra Vykoukalová

Zastupitelstvem města Velký Šenov byly zřízeny jako inicia-
tivní a kontrolní orgány finanční 
a kontrolní výbor.

Finanční výbor
Předseda: Mgr. Hana Andělová
Ostatní členové: Ivana Závršanová, Milan Veselý

Kontrolní výbor
Předseda: Miroslav Doubek
Ostatní členové: Jaroslav Kubík, Jiří Calaba ml.

IV. POHÁDKOVÝ LES U DĚT-
SKÉHO HŘIŠTĚ

Dne 25.9.2016 od 14h. se konal pohádkový les pro děti u veřej-
ného dětského hřiště. Počasí nám přálo, dětí přišlo 100, moc
se vše povedlo. Pro děti bylo připraveno mnoho sladkostí a soutěží. 
Rodiče i děti si mohli koupit na hřišti občerstvení od pana Čurgali-
ho. Po pohádkovém lese si mohly děti prohlédnout nové auto naše-
ho hasičského sboru, za což hasičům moc děkujeme. Velký dík patří 
pohádkovým bytostem – bílé paní, vodníkovi, rybářovi, 3 čertům, 
myslivcovi s karkulkou, 2 čarodejnicím, šmoulům, královi s králov-
nou, 2 vodním vílám a pirátce, že si ten čas na naše prcky našli. 
Děkujem všem letošním sponzorům pohádkového lesa 
a hřiště – Město Velký Šenov, Ing. V. Kubička, Ing. I. Hálek, Phany 
Market V.Š., p. Chmelíková BISTRO, Z.Sladkovská. Děkujeme paní 
Borovkové za půjčení kostýmů. Velké poděkování také patří těm, 
kdo ve svém volnu zdarma hřiště sekají, hlídají, udržují, opravují 
a natírají. Moc jsme vděční za starší koloběžky, tříkolky, odrážedla, 
motorky, bábovičky, míče vše, co nám kdo pro všechny děti dá na 
hřiště zdarma.

Petra Kratochvílová
Občanské sdružení Horní Šenov dětem
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COUNTRY ODPOLEDNE
V sobotu 17. 09. 2016 proběhl v kulturním domě – pro nepřízeň počasí – CON-
TRY DEN VE VELKÉM ŠENOVĚ. Začátek byl naplánován na 15. hodinu, ale prv-
ní hosté dorazili o něco později, což vůbec nevadilo. Později se celý sál zaplnil 
dětmi v kovbojských oblečcích se svými rodiči, hlavně maminkami. První část 
byla věnována hlavně dětem, které soutěžily v různých dovednostních úkolech 
– střelbě  na terč, hledání pokladu, malování, přechodu přes kamen.... S vervou 
se pouštěly do plnění úkolů, za odměnu si odnášely spoustu sladkostí. Největší 
zážitek ale děti měly v tom okamžiku, kdy se jim podařilo rozdělat několik balíků 
slámy na sále a v jedem okamžik vznikla ohromná slámová bitva. 
Po jejím skončení se všichni pustili do úklidu sálu, protože by nás příště pan Čur-
gali na sál nepustil – ale legrace to byla veliká a stála to za to !!!!! Celou dobu 
hrála  country kapela Andělé, kterou pak vystřídala kapela Ruksak. Kdo má rád 
tento styl hudby, ten si přišel na své, obě kapely předvedly perfektní výkon – 
DĚKUJEME. Nesmíme zapomenout ale také na pana Jelínka a Stokláska, kteří 
pro nás připravili pravé kovbojské občerstvení  - vynikající fazole, žebírka, uto-
pence a další dobroty. Prožili jsme krásné odpoledne – hlavně s dětmi. Jednu 
chybu ale tato akce přeci jen měla – přišlo málo dospěláků. Když odešly děti 
domů, na sále zůstala jen malá hrstka příznivců country hudby. Co by se mělo 
pro obyvatele Velkého Šenova ještě připravit, aby se přišli podívat, zvedli se od 
počítačů a televize??? Umí si někdo vůbec představit, kolik práce je za přípravou 
takovéto akce, kolik lidí ji musí připravit? Pak nás samozřejmě mrzí,  když se lidé 
ani nepřijdou podívat. Odradila je snad symbolické vstupné 20 Kč??? Na závěr 
bych chtěla touto cestou poděkovat všem lidičkám, kteří se organizaci této akce 
podíleli – je jich mnoho, a proto je nebudu vyjmenovávat, jen jim všem touto 
cestou ještě jednou děkuji.

                                        
COUNTRY DEN – SPONZOŘI

ProProjekt s.r.o., Miroslav Uchytil, Zdeněk Žebro, 
Milan Skukálek, WHALEY s.r.o., 

                                                                                                              
DĚKUJEME

Za kulturní centrum, kulturní komisi a město Dušková Zdeňka

GYMNÁZIUM RUMBURK -
110 LET UPLYNULO, 
111. ROK ZAČAL...

18. září uběhlo 110 let od dne, kdy tehdy nově zřízené 
Státní reálné gymnasium v Rumburku přivítalo 
do svých řad prvních 63 žáků. Ačkoli ještě škola nesídlila 
ve své současné budově, do které se přestěhovala až od 
školního roku 1909/10, začala si již tehdy budovat pověst 
stabilního pilíře pro ty, kteří chtějí získat kvalitní vzdělá-
ní, jež jim umožní dále studovat na jimi vybrané vysoké 
škole. Od této doby prošly nepřehlédnutelným vstupním 
portálem budovy postavené ve stylu vídeňské secese tisí-
ce studentů nejen ze Šluknovského výběžku. I letos 1. září 
jejich kroky následovalo sedm desítek nových žáků osmi-
letého a čtyřletého oboru, aby se i oni později  již jako 
úspěšní maturanti stali součástí mnohaleté historie školy. 
Při tradičním slavnostním zahájení v nově zrekonstruova-
né aule školy přivítala nováčky v řadách studentů a jejich 
rodiče ředitelka školy Mgr. Lenka Laubrová, jejíž úvodní 
slovo doplnili současní i bývalí studenti školy - Daniela 
Váchová, Martina Vinšova a Ondřej a Martina Pavlasovi, 
kteří všem zpříjemnili první den v novém prostředí svý-
mi pěveckými a klavírními vystoupeními.  V následujících 
dnech je pak čekala řada nových zkušeností 
a zážitků. Jedním z nich bylo např. seznámení se všemi 
prostorami školní budovy, která 110 let své existence 
oslaví za několik let a jejíž vnitřní zařízení v  posledních 
letech prošlo výraznou obnovou. V chodbách, zdobených 
nejen zachovalými přírodovědnými sbírkami, ale i vý-
tvarnými díly žáků školy, budou tito nováčci, stejně jako 
mnozí jiní před nimi, pravděpodobně zpočátku bloudit 
a hledat ty správné dveře, za kterými se skrývá potřebná 
učebna, či kabinet, ale brzy se v nich budou pohybovat 
s takovou jistotou, jako by zde byli odjakživa. 
Přejme jim tedy, aby se stejně jistě pohybovali v následu-
jících letech nejen po skutečných chodbách, 
ale i na pomyslné cestě za dalším vzděláním a rozvojem, 
na kterou se jako studenti Gymnázia Rumburk vydali 
a na jejímž konci je v budoucnu čeká maturitní zkouška 
a vysokoškolské studium.    
 

(rrn)



Ptáci potřebují naši ochranu 
a naši pomoc

Ptáci představují jednu z  nejoblíbenějších a nejlépe poznaných složek 
naší přírody. Současně však také patří mezi skupiny živočichů nejvíce 
ohrožené lidskou činností.   Ptáci potřebují v  blížícím se podzimku naši 
pomoc – krmítko by mělo být na každém dvorku či na oknech, nyní 
si potřebují udělat zásobu na zimu. Prosíme rodiče, babičky a dědečky 
udělejte se svými dětmi krmítko a ukažte další generaci, že ptáčkové mají 
právo na život. Ptáčkové v zimě hodně strádají hlady. Především je zásad-
ně krmíme kvalitní potravou. Rozhodně by to tedy neměl být způsob jak 
se zbavit kuchyňských zbytků nebo plesnivějícího chleba. Krmítko může 
být jakéhokoliv tvaru a velikosti, z  plastů, plechové nebo klasické dře-
věné, dbáme pouze na to, aby vletový otvor neměl ostré hrany, případ-
ně trčící hroty hřebíků. Stříšku zhotovíme dostatečně velkou, abychom 
potravu chránili před sněhem a deštěm. Krmítko samotné umisťujeme 
na volném prostranství alespoň 1,5 m nad zemí. Nejvíce jim uškodíme, 
když jim budeme dávat chleba, uzeniny, slané potraviny, suché těstoviny 
a kynuté výrobky, protože způsobují ptákům vážné zažívací potíže.  Čím 
je krmíme : strouhankou, zbylé vařené brambory, kousky masa, na plátky 
nakrájený lůj, vnitřní sádlo nebo stoprocentní tuk (LUKANA).   Z přírod-
ních zdrojů podáváme jakákoliv semena (slunečnice, obilí) nebo plody. 
Nejen ptáci mají hlad. Srnky v našem okolí hlavně v zimě potřebují právě 
nejvíce potravy, seno v krmelci někde 
na kraji pole, mimo domy, či jablíčka.

Děkujeme, že na ně myslíte.

Starý Jochen, jak mu všichni říkali zkrácením německého jména Joachim (česky 
Jáchym), zůstal nyní zcela sám a opuštěn.Živil se pouze tím co skýtal les a obe-
zřetně sledoval dění po celém kraji.Když se ubezpečil,že se Budyšíňané stáhli 
zpět do Horní Lužice a že vše kolem utichlo,vydal se tajně hledat svého pána,ry-
tíře Wilma. Došel až ke Krásnému Buku a tam s hrůzou zjistil,že tento pevný hrad 
byl zpustošen stejným způsobem,jako hrad na Roubeném,
od kterého přicházel.
     Nikdo mu nebyl schopen říci nic o osudu rytíře Wilma a jeho tlupy.Smutně se 
starý Jochen vracel zpět a když zase dorazil zpátky na Roubený,kde stával Wil-
mův hrad,opatrně se proplížil podzemní chodbou do tajné komory pod hradními 
rozvalinami,ve které byly dosud uloženy Wilmovy poklady,neboť Lužičané ani 
chodbu a ani komoru neobjevili.Jochen potom den co den,vždy 
za šera,postupně odnášel všechny drahocenné skvosty,které pak na kameni-
tém vrchu,nedaleko své obytné jeskyně ,opatrně a hluboko zakopal.Pak ještě 
ono místo důkladně zakryl lesní hrabankou,listím a větvemi,aby nikdo nemohl 
pojmout sebemenší podezření,že by tam mohlo být cosi zakopáno.
     Jednou v noci,když byl Jochen ponořen v hluboký spánek,zjevil se mu ve snu 
jeho jmenovec a patron,svatý Jáchym,který jej nabádal vésti život kajícníka,
aby se tak před Bohem alespoň částečně očistil od své předchozí příslušnosti 
k loupeživé tlupě a s ní spáchaných hříšných skutků.Po procitnutí z tohoto snu,k-
terý na Jochena silně zapůsobil tak,že se v myšlenkách musel k němu neustále 
vracet,rozhodl se jednoho dne pro nápravu a odčinění všeho zlého co ve Wilmo-
vých službách napáchal.Svůj rytířský oděv vyměnil za žíněný šat kajícníka a stal 
se poustevníkem.
     Netrvalo dlouho a Jochen byl znám všemu lidu z celého okolí,který jej měl 
v úctě a vážil si jeho skutků.Jochen totiž znal mnoho léčivých bylin,jimiž pomá-
hal nemocným,poskytoval dobré rady,útěchu i pomoc v každé životní situaci a 
ničeho za to nežádal.Ve sváteční dny vykonával s  lidmi poutě do kostela v Li-
chtenhainu,o normálních nedělích se pak s nimi modlíval v kapli,kterou sám se 
svými přáteli na kamenném vrcholku kopce,poblíž jeskyně,ve které bydlel.Na ol-
tář dal umístit obraz svého jmenovce a patrona,který se mu ve snu zjevil,svatého 
Jáchyma a jeho manželky svaté Anny,jež byli rodiči Panny Marie.
     Starý poustevník Jochen pak začal tento celkem nenápadný,zalesněný a ka-
menitý vrch podle tohoto světce  nazývat Jáchymovým vrchem.Lidé,kteří tam 
přicházeli,nebo kteří poblíž bydleli,také začali užívat tohoto názvu,ale spíše 
na počest svého oblíbeného poustevníka.   Uběhlo několik let,když jednoho 
rána na Jáchymově vrchu,stejně jako každý den předtím, byl starý Jochen opět 
v  kapli,klečíc na kolenou,pohroužen v  modlitbách,náhle se k  němu naklonil 
jakýsi poutník a pravil:“Pozdrav Bůh,zbožný bratře!“.Otec Jochen se postavil na 
nohy,chtěje za toto přátelské pozdravení poděkovat,ustrnul však v  úžasu.Ne-
známý poutník se na něho vrhl s  rozevřenou náručí a s  neskrývaným dojetím 
jej počal vroucně objímat.Překvapený a udivený Jochen v příchozím poutníkovi 
poznal svého bývalého pána,rytíře Wilma.
     Když pak opadly první dojmy z tohoto,pro oba tak dojemného setkání,jal se 
rytíř Wilm starému Jochenovi vyprávět svůj příběh od dob,kdy se naposled vidě-
li.Wilm vyprávěl,že když onehdy se svou družinou vyrazil na pomoc Krásnému 
Buku,hnali se ve směru ohnivé záře a když dorazili až na místo,
zjistili že už je pozdě,že posádka hradu byla pobita,hrad Krásný Buk zapálen 
a rozbořen Lužičany ze Žitavy.Žitavští ale byli ještě na místě když tam Wilm 
se svou družinou dorazil.Nikdo z nich neušel pozornosti Žitavanů,kteří je oka-
mžitě napadli,poznajíce v nich své nepřátele.

Mnoho Wilmových pacholků bylo pobito,ostatní se rozprchli po okolí a sám Wilm 
jen se štěstím vyvázl holým životem.Vracel se proto co nejrychleji na své sídlo 
Raubenburk,jaké však bylo ale jeho překvapení a zděšení,když zjistil,
že i jeho hrad stihl stejný osud.V obavách,aby nebyl Lužičany také dopaden,upr-
chl z tohoto kraje i ze země české,dostal se po strastiplných cestách 
do cizích zemí a dal se najmout ke křižáckým žoldnéřům.S nimi se pak zúčastnil 
křížové výpravy do Palestiny,kde u hrobu Ježíše Krista prý slíbil činit pokání 
za své těžké hříchy a stát se věrným sluhou božím.
     Když Wilm ukončil své vyprávění,navrhl mu starý Jochen,aby vyzdvihl 
ze země a přijal zpět zachráněné poklady z Raubenburku,které na Jáchymově 
vrchu Jochen uložil do země.Z nich aby pak znovu vybudoval svůj hrad,který 
by sloužil všem mírumilovným lidem světa.Avšak Wilm na dobře míněný Joche-
nův návrh nepřistoupil a vysvětlil mu,proč jej odmítá.Povede prý tichý 
a klidný život poustevníka,aby se zalíbil Bohu a pro takovýto způsob života si prý 
vyhlédl jedno místo v lese na vyvýšenině nad potokem,které není od Jáchymova 
vrchu příliš vzdálené.Na úpatí této výšiny prý také vyvěrá ze stráně pramen,
v jehož blízkosti si chce vystavět svojí poustevnu.

Eduard Steun                                                                
Pokračování příště

POVĚST O ZALOŽENÍ VILÉMOVA 
A O POKLADU NA JÁCHYMOVĚ VRCHU

2.část
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PROGRAM KINA MÍR VELKÝ ŠENOV
ŘÍJEN 2016

Pátek 14. 10. 2016 od 18:00 hodin  

VÍTEJTE DOMA         

Animovaný / Dobrodružný / Komedie / 
Rodinný / Fantasy / Sci-Fi

USA, 2015, 92 min

Na naši krásnou modrou planetu dorazili Buvové, což jsou mimo-
zemští vetřelci s mnoha chapadýlky místo nožiček, kteří dosud 
putovali mezigalaktickým prostorem a hledali pro sebe novou 
planetu, na které by mohli v klidu a snad i míru žít. Tu jejich pů-
vodní zničili nepřátelští Gorgové, kteří se na ně z nějakého důvodu 
naštvali a pronásledují je napříč celým vesmírem. Takto ale neza-
číná film o válce světů, ale kouzelná a vtipná animovaná kome-
die Konečně doma. Mimozemská invaze Buvů na Zemi je celkem 
vlídná a laskavá – Buvové svůj nový domov začnou předělávat k 
obrazu svému a začnou tím, že lidi prostě přestěhují do Austrálie, 
kde jim dopřávají díky své vyspělé buvanské technice velice poho-
dlný život. Při tomto stěhování jim ale proklouzne mezi prsty holka 
jménem Tipy, která od té chvíle hledá svou mámu. 
Tipy má hodně dobrodružnou povahu a kočku, která se jmenuje 
Čuník. Proč ne, že? 
Svůj malý domov na Zemi našel i Buvan jménem O, který je tak 
trochu fialový, strašně upovídaný především hodně přátelský. 
A proto hned začne připravovat večírek, na který pozve všechny 
a omylem pošle intergalaktickou pozvánku i Gorgům. Což je oprav-
du velký průšvih, díky němuž jsou na něj ostatní Buvové hodně 
naštvaní a někteří by mu chtěli říct i pár slov pěkně od plic. O bere 
všechna svá chapadýlka na ramena a potřebuje se někam na chvíli 
schovat, než jejich hlavy trochu vychladnou. Na útěku 
O narazí na ztracenou Tipy a postupně mezi nimi vzniká interga-
laktické přátelství. O se snaží svým roztomilým způsobem napravit 
vše, co Buvané svým příchodem na Zemi způsobili, díky čemuž 
zmatek narůstá rychlostí světla. Tipy na oplátku seznámí Oa s hu-
morem, uměním, hudbou a tancem, rodinou i přátelstvím. Ale pře-
devším se Oh a Tipy snaží porozumět jeden druhému 
a najít Tipyninu mámu.                                                                                                                                  

VSTUPNÉ 50,- Kč

Pátek 21. 10. 2016 od 18:00 hodin

  KUNG FU PANDA 3                        

Animovaný / Akční / Dobrodružný / 
Komedie / Rodinný

USA / Čína, 2016, 94 min

Jedna z nejúspěšnějších animovaných sérií na světě se vrací 
a v jejím čele nestojí nikdo jiný než slavný kung-fu bojovník, tak 
trochu i do šířky urostlý panda Po. A vše začne tím, že se znenadá-
ní objeví Poův ztracený biologický otec, společně pak odcestují do 
tajného pandího ráje, kde se setkají s dalšími pandími členy široké 
a černobílé rodiny. Ale pak Kai, padouch s nadpřirozenými schop-
nostmi, proletí Čínou jako vichřice a začne porážet všechny mistry 
kung-fu, Po musí udělat nemožné: naučit vesnici plnou legraci mi-
lujících, těžkopádných bratří umění kung-fu, aby 
se z nich stalo neohrožené společenství Kung Fu Pand!

VSTUPNÉ 50,-Kč

SPOJOVAČKA PRO DĚTI



Chtěli byste udělat něco pro své zdraví nebo se jen tak odreagovat od všedních starostí? Neváhejte a přijďte si za-
tančit ZUMBU od října každou středu v 18:00 hodin do tělocvičny základní školy II. stupně. Ze své vlastní zkušenosti 
mohu jen doporučit neboť lektorka Tamara Soukupová je v tanci opravdový profesionál. Svou energii dokáže 
přenést i na Vás. Přijďte se o tom přesvědčit sami.

Lucie Prokopová
KC města Velký Šenov

Říjen 2016 10

Šenovské noviny - vydavatel: město Velký Šenov. Povoleno MKČR pod e.č. E12242. Adresa redakce: Mírové nám. 342,407 78 Velký 
Šenov. E-mail: mesto@velkysenov.cz. Webové stránky: http://www.velkysenov.cz. Tel.: 412 391 450. Fax: 412 391 451. Příspěvky 

a inzerce se příjmá do 15. dne v měsíci. Nevyžádané příspěvky se nevracejí. Příspěvky nemusí být totožné s názory vydavatele. Redakce
 si vyhrazuje právo příspěvky upravovat a krátit. Odpovědný zástupce: Lucie Prokopová, Jan Gotthard. Tisk: Tiskárna Šedivý Krásná Lípa.


